

DASAR PELESENAN KENDERAAN PERDAGANGAN SABAH

Bil	Kelas Lesen	Tafsiran Akta 334	Jenis Perkhidmatan	Kategori Pemohon	Kawasan Operasi	Jenis Kenderaan	Usia Kenderaan			Tempoh Kelulusan Lesen	Sistem Tambang	Kadar Tambang	Tanda Badan	Kriteria Pemohon Yang Layak	Terma Rujukan Permohonan Baharu (sedia ada)	Terma Rujukan Permohonan Baharu (sedia ada)	Syarat Lesen Dalam Akta 334		
							Baru	Ganti	Had umur								19(1)(b):	19(1)(e):	20(1):
1	Pembawa A	<i>kenderaan yang membawa barangan untuk sewa atau upah bagi atau berhubung dengan apa-apa perdagangan atau perniagaan yang dijalankan.</i>	Kontena (KA) Selain Kontena	i. Syarikat Tunggal/Perkongsiannya ii. Syarikat Sdn Bhd	Seluruh Sabah dan Wilayah Persekutuan Labuan	Lori Rigid - Tidak lebih 25000kg Semi Trailer - Tidak lebih 38000kg	Tiada	Tiada	Tiada	5 Tahun	TB	TB	TB	a) Pemilikan Warganegara Malaysia b) Berdaftar dengan Suruhanjaya Syarikat Malaysia (SSM) c) Memiliki lesen berniaga bidang pengangkutan yang dikeluarkan oleh pihak PBT berkaitan yang masih berkuatkuasa. d) Bukti modal RM20,000 bagi setiap unit yang dipohon atau telah memiliki kenderaan yang dibenarkan untuk dilesenkan sebagai Pembawa A. e) Modal Berbayar RM100,000 bagi syarikat sdn bhd memiliki 20 unit lesen ke bawah. Manakala Modal Berbayar RM250,000 bagi syarikat memiliki 21 unit lesen ke atas. f) Sekurang-kurangnya	Pembawa A 1. mempunyai kontrak pengendalian/ pemunggaan kontena yang telah ditandatangani oleh kedua-dua pihak dan salinan lesen berniaga pemberi kontrak yang telah ditandatangani oleh kedua pihak dan lesen berniaga /SSM pemberi kontrak 2. Mempunyai lesen berniaga bidang	Pembawa A (Kontena) 1. Mempunyai kontrak pengendalian/ pemunggaan kontena yang telah ditandatangani oleh kedua-dua pihak dan salinan lesen berniaga pemberi kontrak. 2. Syarikat Sdn. Bhd. dengan modal berbayar sekurang-kurangnya RM500 ribu. 3. Perlu kemukakan Lesen Berniaga Bidang Pengangkutan yang dikeluarkan oleh pihak PBT berkaitan. 4. Nisbah permohonan Penggerak Utama dan Trailer ialah 1:3 5. Sekurang-kurangnya pemilikan ekuiti syarikat 70% pegangan bagi rakyat Sabah. 6. Bukti modal RM20 ribu bagi setiap unit yang dipohon atau telah memiliki kenderaan yang	19(1)(b): (i) Baha wa kenderaan dibenarkan untuk henda klah digunakan atau tidaklah boleh digunakan	19(1)(e): (i) baha wa kenderaan upah, syarat dan waktu kerja yang digajikan berkaitan dengan kenderaan	20(1): (a) baha wa kenderaan dibenarkan untuk dijaga dalam keadaan baik dan boleh digunakan sebagai

2	Pembawa C	kenderaan yang membawa barangan sendiri atau berhubung dengan apa-apa perdagangan atau perniagaan yang dijalankan	TB	i. Syarikat Tunggal/Perkongsian ii. Syarikat Sdn Bhd	Seluruh Sabah	Lori Rigid – Tidak lebih 25000kg Semi Trailer – Tidak lebih 38000kg	Tiada	Tiada	Tiada	5 Tahun	TB	TB	TB	a) Pemilikan Warganegara Malaysia b) Berdaftar dengan Suruhanjaya Syarikat Malaysia (SSM) c) Memiliki lesen berniaga BUKAN bidang pengangkutan yang dikeluarkan oleh pihak PBT berkaitan yang masih berkuatkuasa. d) Bukti modal RM20,000 bagi setiap unit yang dipohon atau telah memiliki kenderaan yang dibenarkan untuk dilesenkan sebagai Pembawa C. e) Modal Berbayar RM100,000 bagi syarikat sdn bhd memiliki 20 unit lesen ke bawah. Manakala Modal Berbayar RM250,000 bagi syarikat memiliki 21 unit lesen ke atas. f) Berat Dengan Muatan	Pembawa C 1. Lesen Berniaga (bukan bidang pengangkutan) 2. Syarikat Entepri se (Milik Tunggal/Perkongsian) 3. Syarikat Sdn Bhd dengan modal berbayar sekurang-kurangnya				
3	Bas Berhenti-henti	bas yang berulang alik sepanjang laluan yang dibenarkan oleh Lembaga untuk membawa penumpang pada suatu perkhidmatan yang mengandungi peringkat tambang, dengan tambang, jadual waktu dan jadual tambang yang berasingan bagi setiap peringkat tambang.	TB	Syarikat Sdn Bhd *Pengeluaran lesen Bas Berhenti-Henti hanya untuk 3 bandar utama sahaja dan dibuka mengikut keperluan. *Pengeluaran lesen baharu bagi Kota Kinabalu dibekukan. *Pengeluaran lesen baharu bagi Daerah Tawau dan Sandakan ditangguhkan sehingga pelaksanaan zon selesai.	a) Tertakluk kepada kawasan di 3 bandar utama sahaja. b) Tertakluk kepada laluan yang telah diluluskan oleh pihak LPKP Sabah.	a) Bas - 24-44 orang penumpang b) Van - 12 penumpang	5 (Van)	5 (Van)	23+2 (Van)	5 Tahun	Tiket (berasaskan kadar tambang yang ditetapkan LPKP) *wajib untuk permohonan baharu	Hawa Dingin: a) 78 sen/ 2 km pertama b) 10.4 sen/ km berikutnya Tanpa Hawa Dingin (kelulusan dahulu): a) 65 sen/ 2km pertama b) 9.4 sen/ km berikutnya	Warna Kenderaan :- i. Bandaraya Kota Kinabalu a) Zon Utara – Biru/Putih b) Zon Selatan – Merah/Putih c) Zon Timur – Oren/Putih d) Zon Pusat Bandar – Ungu/Putih ii. Bandar Tawau a) Zon Utara – Biru/Putih b) Zon Selatan – Merah/Putih c) Zon Timur – Oren/Putih d) Zon Tengah – Ungu/Putih	A) Syarikat Sdn Bhd a) Pemilikan Warganegara Malaysia b) Berdaftar dengan Suruhanjaya Syarikat Malaysia (SSM) atau Suruhanjaya Koperasi Malaysia (SKM) c) Memiliki lesen berniaga yang dikeluarkan oleh pihak PBT berkaitan yang masih berkuatkuasa. d) Bukti modal RM20,000 bagi setiap unit yang dipohon atau telah memiliki kenderaan yang dibenarkan untuk dilesenkan sebagai bas berhenti-henti. e) Modal Berbayar RM100,000 bagi Syarikat Sdn. Bhd. f) Mempunyai Depoh simpanan.	Bas Berhenti-henti 1. Pemilikan Warganegara Malaysia 2. Syarikat Sdn. Bhd. dengan modal berbayar tidak kurang RM100 ribu. 3. Perlu kemukakan Lesen Berniaga yang dikeluarkan oleh	19(1)(a): (i) baha wa tambang tertentu henda klah akan; (ii) baha wa jika perlu bagi	19(1)(e): (i) baha wa syarat dan waktu kerja yang digajikan berkaitan dengan kenderaan	20(1): (a) baha wa kenderaan dibenarkan itu dijaga dalam keadaan baik dan boleh digunakan sebagai	

4	Bas Ekspres	bas yang berulang-alik sepanjang laluan yang dibenarkan oleh Lembaga, dengan jadual waktu dan tambang, untuk membawa penumpang mengikut tambang berasingan pada suatu perkhidmatan yang tidak mengandungi peringkat tambang yang jaraknya kurang daripada tiga puluh dua kilometer	TB	Syarikat Sdn Bhd	Tertakluk kepada kawasan yang dipohon dan diluluskan oleh LPKP Sabah. Perkhidmatan dari satu pangkalan ke satu pangkalan.	Bas satu (1) tingkat: 26-43 orang penumpang Bas dua (2) tingkat: 26-62 orang penumpang	5	7	18+2	5 Tahun	Tiket (berasaskan kadar tambang yang ditetapkan LPKP)	13 sen/kilometer	Syarikat Sdn Bhd a) Pemilikan Warganegara Malaysia b) Berdaftar dengan Suruhanjaya Syarikat Malaysia (SSM) atau Suruhanjaya Koperasi Malaysia (SKM). c) Memiliki lesen berniaga yang dikeluarkan oleh pihak PBT berkaitan yang masih berkuatkuasa. d) Bukti modal RM30,000 bagi setiap unit yang dipohon atau telah memiliki kenderaan yang dibenarkan untuk dilesenkan sebagai bas ekspres. e) Modal Berbayar RM250,000 f) Depoh simpanan yang sesuai g) Kelulusan pihak berkuasa	Bas Ekspres 1. Syarikat Sdn. Bhd. dengan modal berbayar sekurang-gurangnya RM250 ribu. 2. Perlu kemukakan Lesen Berniaga yang dikeluarkan oleh pihak PBT.
5	Bas Sekolah	bas yang digunakan secara eksklusif untuk membawa murid atau kakitangan sekolah atau institusi pendidikan lain'		i. Individu ii. Syarikat Tunggal/Perkongsian iii. Syarikat Sdn Bhd/Syarikat Bhd iv. Koperasi	Tertakluk kepada kawasan sekolah-sekolah dalam daerah yang sama dan mendapat kelulusan LPKP Sabah.	a) Short Wheelbase (van) – 8 tempat duduk@14 orang murid b) Long Wheelbase (van) – 13 tempat duduk@18 orang murid c) Bas – 45 tempat duduk@60 orang murid	5	20	28+2	5 Tahun/ Bilangan tahun sehingga mencapai had umur yang ditetapkan.	*Institusi pendidikan tinggi awam dan swasta adalah terkecuali daripada cat amber. Rujuk Kaedah Bas Sekolah (Warna dan Tanda) 1987. *Dibenarkan warna korporat dengan kelulusan LPKP Sabah.	Warna Kenderaan : Amber. A) Individu/ Syarikat Tunggal/ Perkongsian a) Warganegara Malaysia b) Pemohon milik tunggal mesti mempunyai lesen memandu CDL dan PSV. c) Bukti modal RM10,000 bagi setiap unit yang dipohon atau telah memiliki kenderaan yang dibenarkan untuk dilesenkan sebagai bas sekolah. d) Mempunyai Sijil Lahir dan menetap di Daerah berkenaan (individu) B) Syarikat Sdn Bhd a) Berdaftar dengan Suruhanjaya Syarikat Malaysia (SSM) atau Suruhanjaya Koperasi Malaysia (SKM). b) Memiliki lesen berniaga yang dikeluarkan oleh pihak PBT	Bas Sekolah 1. Pemilikan warganegara Malaysia. 2. Permohonan dari syarikat-syarikat yang berdaftar dengan SSM yang ingin menyediakan perkhidmatan	

6	Bas Pekerja	<i>bas yang digunakan untuk membawa pekerja-pekerja dalam mana-mana industri ke dan dari tempat kerja mereka dan sebaliknya'</i>	TB	<p>i. Syarikat Sdn Bhd</p> <p>ii. Syarikat Berhad</p> <p>*Membawa pekerja syarikat sahaja</p>	<p>a) Daerah yang sama</p> <p>b) Tertakluk kepada kawasan yang dipohon dan diluluskan oleh LPKP Sabah</p>	Bas: 26-44 penumpang	10	15	23+2	5 Tahun/ Bilangan tahun sehingga mencapai had umur yang ditetapkan			<p>a) Pemilikan Warganegara Malaysia</p> <p>b) Berdaftar dengan Suruhanjaya Syarikat Malaysia (SSM) atau Suruhanjaya Koperasi Malaysia (SKM)</p> <p>c) Memiliki lesen berniaga yang dikeluarkan oleh pihak PBT berkaitan yang masih berkuatkuasa.</p> <p>d) Bukti kontrak pengangkutan pekerja/senarai pekerja caruman KWSP@PERKESO</p> <p>e) Bukti modal RM20,000 bagi setiap unit yang dipohon atau telah memiliki kenderaan yang dibenarkan untuk dilesenkan sebagai bas pekerja.</p> <p>f) Modal Berbayar RM100,000 bagi syarikat sdn bhd</p> <p>g) Depoh simpanan yang</p>	<p>Bas Pekerja</p> <p>1. Syarikat Sdn. Bhd. dengan modal berbayar sekurang-g- kurangnya RM100 ribu</p> <p>2. Bukti kontrak pengangkutan pekerja/ senarai pekerja caruman KWSP @PERK</p>				
7	Bas Pengantara	<i>bas yang tidak mengandungi peringkat tambang yang digunakan untuk membawa penumpang pada suatu perjalanan pusingan mengikut tambang berasingan dari suatu pangkalan tetap dalam jarak yang lingkungannya melebihi tujuh kilometer'</i>	TB	<p>i. Syarikat Sdn Bhd</p> <p>ii. Syarikat Berhad</p>	<p>a) Lingkungan perjalanan tidak melebihi 7km dari pangkalan</p> <p>b) Keutamaan bagi 3 bandar utama iaitu Kota Kinabalu, Tawau dan Sandakan</p> <p>c) Tertakluk kepada kawasan yang dipohon dan diluluskan oleh LPKP Sabah</p>	Bas: 26-44 penumpang	Baharu	Baharu	8+2	5 Tahun/ Bilangan tahun sehingga mencapai had umur yang ditetapkan	Kadar tambang diluluskan oleh LPKP Sabah	Warna Kenderaan : Warna korporat syarikat	<p>a) Pemilikan Warganegara Malaysia</p> <p>b) Berdaftar dengan Suruhanjaya Syarikat Malaysia (SSM) atau Suruhanjaya Koperasi Malaysia (SKM)</p> <p>c) Memiliki lesen berniaga yang dikeluarkan oleh pihak PBT berkaitan yang masih berkuatkuasa.</p> <p>d) Bukti modal RM30,000 bagi setiap unit yang dipohon atau telah memiliki kenderaan yang dibenarkan untuk dilesenkan sebagai bas pekerja.</p> <p>e) Modal Berbayar RM250,000 bagi syarikat sdn bhd</p> <p>f) Depoh simpanan yang sesuai.</p> <p>g) Mengemukakan kajian pasaran yang merangkumi</p>	<p>Bas Pengantara</p> <p>1. Syarikat Sdn. Bhd dengan modal berbayar sekurang-g- kurangnya RM250 ribu.</p> <p>2. Pemilikan Warganegara Malaysia</p> <p>3. Bukti modal</p>				

8	Bas Mini	<i>bas yang muatannya duduknya tidak melebihi dua puluh enam orang (termasuk pemandu) yang digunakan untuk membawa penumpang mengikut tambang berasingan'</i>		<p>i. Individu</p> <p>ii. Syarikat Tunggal/Perkongsi an</p> <p>iii. Syarikat Sdn Bhd/Syarikat Bhd</p> <p>iv. Koperasi</p> <p>*Pengeluaran lesen Bas Mini adalah untuk Daerah tertentu kecuali Kota Kinabalu, Tawau dan Sandakan.</p>	<p>a) Tidak melebihi 50km atau dalam daerah yang sama</p> <p>b) Tertakluk kepada kawasan yang dipohon dan diluluskan oleh LPKP. (daerah ke daerah berhampiran)</p>	Van - 12 penumpang	<p>a) 5</p> <p>b) Tiada Had Usia (Daerah selain Kota Kinabalu, Tawau dan Sandakan)</p>	<p>a) 15</p> <p>Tiada Had Usia (Daerah selain Kota Kinabalu, Tawau dan Sandakan)</p>	<p>a) 23+2</p> <p>Tiada Had Usia (Daerah selain Kota Kinabalu, Tawau dan Sandakan)</p>	<p>Bas Mini Kota Kinabalu, Tawau dan Sandakan:</p> <p>5 Tahun/ Bilangan tahun sehingga mencapai had umur yang ditetapkan.</p> <p>Bas Mini daerah lain:</p> <p>1 tahun selepas umur kenderaan mencapai 25 tahun</p>		<p>Hawa Dingin: 20 sen/km</p> <p>Tanpa Hawa Dingin (kelulusan dahulu): 18 sen/km</p>	<p>Warna kenderaan :</p> <p>a) Di Negeri Sabah - Putih</p> <p>b) W.P Labuan – Warna berdasarkan zon laluan yang telah diluluskan oleh Lembaga.</p>	<p>B) Syarikat Sdn Bhd</p> <p>a) Pemilikan Warganegara Malaysia</p> <p>b) Pemohon mestilah menetap di Daerah/kampong tersebut</p> <p>c) Berdaftar dengan Suruhanjaya Syarikat Malaysia (SSM) atau Suruhanjaya Koperasi Malaysia (SKM)</p> <p>d) Memiliki lesen berniaga yang dikeluarkan oleh pihak PBT berkaitan yang masih berkuatkuasa.</p> <p>e) Bukti modal RM10,000 bagi setiap unit yang dipohon atau telah memiliki kenderaan yang dibenarkan untuk dilesenkan sebagai bas mini.</p> <p>f) Surat sokongan daripada Pejabat Daerah dan Majlis Daerah berkaitan</p>	<p>Bas Mini</p> <p>1. Pemilikan Warganegara Malaysia.</p> <p>2. Perlu kemukakan Lesen Berniaga yang dikeluarkan oleh pihak PBT berkaitan KECUALI permohonan atas nama individu milik tunggal.</p> <p>3. Pemohon mestilah</p>				
9	Bas Catar	<i>bas yang disewa seluruhnya bagi satu perjalanan yang baginya pembayaran dibuat kepada pemunya oleh orang yang menyewa bas itu'</i>	TB	<p>i. Syarikat Sdn Bhd</p> <p>ii. Syarikat Berhad</p> <p>*Pengusaha dan agen pelancongan tidak dibenarkan untuk memohon</p> <p>*Kuota kelulusan bas catar tertakluk kepada 10% jumlah bilangan bas di setiap daerah.</p>	Seluruh Sabah dan Wilayah Persekutuan Labuan	Bas: 26-44 penumpang	5	7	23+2	<p>5 Tahun/ Bilangan tahun sehingga mencapai had umur yang ditetapkan (Kenderaan yang memasuki Bandar Kota Kinabalu, Tawau dan Sandakan</p>		<p>Warna Kenderaan :</p> <p>Warna korporat syarikat</p>	<p>Syarikat Sdn Bhd</p> <p>a) Pemilikan Warganegara Malaysia</p> <p>b) Berdaftar dengan Suruhanjaya Syarikat Malaysia (SSM) atau Suruhanjaya Koperasi Malaysia (SKM)</p> <p>c) Memiliki lesen berniaga yang dikeluarkan oleh pihak PBT berkaitan yang masih berkuatkuasa.</p> <p>d) Bukti modal RM30,000 bagi setiap unit yang dipohon atau telah memiliki kenderaan yang dibenarkan untuk dilesenkan sebagai bas catar.</p> <p>e) Modal Berbayar RM100,000 bagi syarikat sdn bhd</p> <p>f) Depoh simpanan yang sesuai</p>	<p>Bas Catar</p> <p>1. Syarikat Sdn. Bhd dengan modal berbayar sekurang-kurangnya RM100 ribu</p> <p>2. Pemilikan Warganegara Malaysia</p> <p>3. Perlu kemukakan Lesen Berniaga yang dikeluarkan oleh pihak</p>					

10	Teksi	kenderaan motor yang muatan duduknya tidak melebihi enam orang (termasuk pemandu) yang digunakan untuk membawa orang pada mana-mana perjalanan sebagai balasan kepada satu tambang	Bajet	<p>i. individu</p> <p>ii. Syarikat Tunggal/Perkongsian</p> <p>iii. Syarikat Sdn Bhd/Syarikat Bhd</p> <p>iv. Koperasi</p>	<p>i. Bandaraya Raya Kota Kinabalu/Bahagian Pantai Barat</p> <p>ii. Daerah Tawau/Bandar Tawau</p> <p>iii. Daerah Sandakan/Bandar Sandakan</p> <p>iv. Daerah Lahad Datu/ Bandar Lahad Datu (Teksi Luar Bandar secara pentadbiran)</p> <p>v. Daerah Keningau/ Bandar Keningau (Teksi Luar Bandar secara pentadbiran)</p> <p>vi. W.P Labuan/Labuan</p>	<p>i. Saloon</p> <p>a) Bil. Penumpang: 5 tempat duduk/4 penumpang</p> <p>b) Kapasiti Enjin: 1450cc ke atas</p> <p>ii. MPV</p> <p>a) Bil. Penumpang: 5 tempat duduk/4 penumpang</p> <p>b) Kapasiti Enjin: 1450cc ke atas</p> <p>*Keutamaan diberikan kepada kereta nasional</p>	5	7	18+2	5 Tahun/ Bilangan tahun sehingga mencapai had umur yang ditetapkan (Kenderaan yang memasuki Bandar Kota Kinabalu, Tawau dan Sandakan)	<p>i. Meter Beresit (kecuali kelas lesen berstatus Teksi Luar Bandar secara pentadbiran)</p> <p>ii. Kupon (kadar tambang mengikut zon di W.P Labuan)</p>	<p>a) Mengikut Jarak</p> <p>i. 3km pertama atau sebahagian daripadanya: RM10.00</p> <p>ii. Setiap 100m seterusnya: 12 sen</p> <p>b) Mengikut Masa</p> <p>i. 9 minit pertama atau sebahagian daripadanya: RM10.00</p> <p>ii. Setiap 18 saat</p>	<p>i. Tanda badan (body marking) :</p> <p>Jenis perkhidmatan teksi serta nama syarikat/koperasi/ individu tertera pada kedua-dua pintu hadapan kenderaan.</p> <p>ii. Warna kenderaan :</p> <p>a) Merah/Putih (Sabah)</p> <p>b) Putih (Teksi Luar Bandar secara pentadbiran)</p> <p>c) Putih</p>	<p>A) Individu/ Syarikat Tunggal/ Perkongsian:</p> <p>a) Warganegara Malaysia</p> <p>b) Memiliki sijil kelahiran bagi setiap pemilik</p> <p>c) Pemohon milik tunggal mesti mempunyai lesen memandu CDL dan PSV</p> <p>d) Bukti modal RM10,000 bagi setiap unit yang dipohon atau telah memiliki kenderaan yang dibenarkan untuk dilesenkan sebagai teksi.</p> <p>e) Pemilikan tunggal hanya dibenarkan memiliki 1 unit lesen sahaja</p> <p>B) Syarikat Sdn Bhd:</p> <p>a) Berdaftar dengan Suruhanjaya Syarikat Malaysia (SSM) atau Suruhanjaya</p>	<p>Teksi</p> <p>1. Pemohonan milik tunggal Perkongsian/ Syarikat Sdn. Bhd. dengan modal berbayar RM100 ribu.</p> <p>2. Pemohonan milik tunggal mesti mempunyai Lesen Memandu CDL</p>	19(1)(a):	19(1)(e):	20(1): (a) bahawata mban
11	Kereta Sewa	kenderaan motor yang muatan duduknya tidak melebihi enam atau, dalam kawasan yang dibenarkan oleh Lembaga, dua belas orang (dalam semua keadaan termasuk pemandunya) yang digunakan untuk membawa penumpang pada satu perjalanan sebagai balasan kepada bayaran berasingan yang dibuat oleh mereka'	<p>i. Kereta Sewa Seluruh Sabah</p> <p>ii. Kereta Sewa Laluan Terhad</p>	<p>i. Individu</p> <p>ii. Syarikat Tunggal/Perkongsian</p> <p>iii. Syarikat Sdn Bhd/Syarikat Bhd</p> <p>iv. Koperasi</p> <p>*Pengeluaran lesen kereta sewa dibuka mengikut keperluan</p> <p>*Pengeluaran lesen kereta sewa laluan terhad dibekukan.</p>	<p>i. Kereta sewa seluruh Sabah :</p> <p>Berpangkalan di Daerah tertentu dan beroperasi seluruh Sabah dan mesti bermula daripada pangkalan.</p> <p>ii. Kereta sewa laluan terhad:</p> <p>Beroperasi berdasarkan laluan yang diluluskan dari satu Daerah ke satu Daerah.</p>	<p>i. Saloon</p> <p>a) Bil. Penumpang: 5 tempat duduk/4 penumpang</p> <p>b) Kapasiti Enjin: 1450cc ke atas</p> <p>ii. MPV</p> <p>a) Bil. Penumpang: 7 tempat duduk/6 penumpang</p> <p>b) Kapasiti Enjin: 1450cc ke atas</p> <p>iii. 4WD</p> <p>a) Bil. Penumpang: 5 tempat duduk/4 penumpang</p>	5	10	18+2	5 Tahun/ Bilangan tahun sehingga mencapai had umur yang ditetapkan (Kenderaan yang memasuki Bandar Kota Kinabalu, Tawau dan Sandakan)	Kadar tambang berdasarkan jarak bagi setiap penumpang	<p>Hawa Dingin:</p> <p>22.8 sen/km</p> <p>Tanpa Hawa Dingin:</p> <p>20.5 sen/km</p>	<p>i. Tanda badan (body marking) :</p> <p>Jenis perkhidmatan teksi serta nama syarikat/koperasi/ individu tertera pada kedua-dua pintu hadapan kenderaan.</p> <p>ii. Warna kenderaan :</p> <p>a) Kereta sewa seluruh Sabah – bumbung kuning, badan bebas selain warna merah & kuning.</p>	<p>A) Individu/ Syarikat Tunggal/ Perkongsian</p> <p>a) Warganegara Malaysia</p> <p>b) Memiliki sijil kelahiran bagi setiap pemilik</p> <p>c) Pemohon milik tunggal mesti mempunyai lesen memandu CDL dan PSV</p> <p>d) Pemohon adalah penduduk asal daerah berkenaan dan menetap di daerah tersebut</p> <p>e) Bukti modal RM10,000 bagi setiap unit yang dipohon atau telah memiliki kenderaan yang dibenarkan untuk dilesenkan sebagai kereta sewa</p> <p>f) Surat sokongan daripada Pejabat Daerah dan Majlis Daerah berkenaan.</p> <p>B) Syarikat Sdn Bhd</p>	<p>Kereta Sewa</p> <p>1. Pemohon mestilah Warganegara Malaysia</p> <p>2. Sijil Lahir bagi setiap pemilik.</p> <p>3. Penduduk asal daerah berkenaan dan menetap di daerah tersebut.</p> <p>4.</p>			

12	Teksi Lapangan Terbang	kenderaan motor yang muatan duduknya tidak melebihi tujuh orang (termasuk pemandu) yang digunakan semata-mata untuk membawa orang ke dan dari lapangan terbang sebagai balasan bagi suatu bayaran dan dikendalikan dari suatu pangkalan tetap dalam suatu kawasan yang dibenarkan	Premier Bajet	<p>i. Individu</p> <p>ii. Syarikat Tunggal/Perkongsian</p> <p>iii. Syarikat Sdn Bhd/Syarikat Bhd</p> <p>iv. Koperasi</p> <p>*Pengeluaran lesen teksi lapangan terbang dibuka mengikut keperluan</p> <p>*Pengeluaran lesen bagi permohonan baharu dibekukan.</p>	<p>Pangkalan : Lapangan Terbang</p> <p>Had kawasan operasi : Seluruh Sabah</p>	<p>Perkhidmatan Bajet:</p> <p>i. Saloon (bawah 2000cc)</p> <p>a) Bil. Penumpang: 5 tempat duduk/4 Penumpang</p> <p>b) Kapasiti Enjin: 1450cc ke atas</p> <p>ii. MPV (bawah 2000cc)</p> <p>a) Bil. Penumpang: 5 tempat duduk/4 penumpang</p> <p>b) Kapasiti Enjin: 1450Cc ke atas</p> <p>Perkhidmatan Premier:</p> <p>i. MPV (atas 2000cc)</p>	5	7	16+2	5 Tahun/ Bilangan tahun sehingga mencapai had umur yang ditetapkan (Kenderaan yang memasuki Bandar Kota Kinabalu, Tawau dan Sandakan)	Sistem kupon	<p>Warna Kenderaan:</p> <p>i. Bajet: Putih (seluruh badan)</p> <p>ii. Premier: Hitam (seluruh badan)</p> <p>*Penetapan spesifikasi tanda badan kenderaan</p>	<p>A) Individu/ Syarikat Tunggal/ Perkongsian</p> <p>a) Warganegara Malaysia</p> <p>b) Memiliki sijil kelahiran bagi setiap pemilik</p> <p>c) Pemohon milik tunggal mesti mempunyai lesen memandu CDL dan PSV</p> <p>d) Bukti modal RM15,000 bagi setiap unit yang dipohon atau telah memiliki kenderaan yang dibenarkan untuk dilesenkan sebagai teksi lapangan terbang.</p> <p>B) Syarikat Sdn Bhd</p> <p>a) Berdaftar dengan Suruhanjaya Syarikat Malaysia (SSM) atau Suruhanjaya Koperasi Malaysia (SKM)</p> <p>b) Memiliki lesen berniaga yang</p>					
13	Teksi Mewah	kenderaan motor yang muatan duduknya tidak melebihi tujuh orang (termasuk pemandu) dan dikendalikan dari suatu pangkalan tetap atau dalam suatu kawasan yang dibenarkan sebagai balasan bagi satu bayaran		<p>i. Syarikat Sdn Bhd/ Syarikat Bhd (pengusaha dan agen pelancongan tidak dibenarkan untuk memohon)</p> <p>*Pengeluaran lesen teksi dibuka mengikut keperluan</p> <p>*Pengeluaran lesen bagi permohonan baharu dibekukan (Bandaraya Kota Kinabalu).</p>	<p>Pangkalan :</p> <p>a) Hotel-hotel bertaraf 3 bintang dan ke atas tertakluk kepada kelulusan LPKP</p> <p>b) Kelulusan LPKP sekiranya tidak berpangkalan di hotel</p> <p>Had kawasan operasi : Seluruh Sabah</p>	<p>i. Saloon</p> <p>a) Bil. Penumpang: 5 tempat duduk/4 penumpang</p> <p>b) Kapasiti Enjin: 2000cc ke atas</p> <p>ii. MPV</p> <p>a) Bil. Penumpang: 7 tempat duduk/6 penumpang</p> <p>b) Kapasiti Enjin: 2000cc ke atas</p> <p>iii. 4WD/SUV</p> <p>a) Bil. Penumpang: 5 tempat duduk/4 penumpang</p>	5	7	16+2	5 Tahun/ Bilangan tahun sehingga mencapai had umur yang ditetapkan (Kenderaan yang memasuki Bandar Kota Kinabalu, Tawau dan Sandakan)	Tidak menggunakan tambang. Tertakluk kepada kontrak perkhidmatan dan persetujuan antara kedua-dua pihak.	<p>Warna kenderaan : Hitam (bumbung)/Putih (badan)</p>	<p>Syarikat Sdn Bhd:</p> <p>a) Pemilikan Warganegara Malaysia</p> <p>b) Berdaftar dengan Suruhanjaya Syarikat Malaysia (SSM) atau Suruhanjaya Koperasi Malaysia (SKM)</p> <p>c) Memiliki lesen berniaga yang dikeluarkan oleh pihak PBT berkaitan yang masih berkuatkuasa.</p> <p>d) Memiliki sijil kelahiran bagi setiap pemegang ekuiti.</p> <p>e) Bukti modal RM20,000 bagi setiap unit yang dipohon atau telah memiliki kenderaan yang dibenarkan untuk dilesenkan sebagai teksi mewah.</p> <p>f) Modal Berbayar RM100,000 bagi syarikat sdn bhd</p>	<p>Teksi Mewah (Limosin)</p> <p>1. Syarikat Sdn. Bhd dengan modal berbayar RM10 ribu.</p> <p>2. Perlu kemukakan Lesen berniaga yang dikeluarkan oleh pihak PBT berkaitan.</p> <p>3. Pemilikan Warganegara</p>				

14	Kereta Sewa Pandu	<i>kenderaan motor yang disewakan bagi maksud dipandu oleh penyewa atau penamanya.</i>	Tiada	i. Syarikat Sdn Bhd ii. Koperasi	Seluruh Sabah dan Wilayah Persekutuan Labuan	<u>i. Saloon</u> a) Bil. Penumpang: 5 tempat duduk/4 penumpang b) Kapasiti Enjin: 2000cc ke atas <u>ii. MPV</u> a) Bil. Penumpang: 7 tempat duduk/6 penumpang b) Kapasiti Enjin: 2000cc ke atas <u>iii. 4WD/SUV</u> a) Bil. Penumpang: 5 tempat duduk/4 penumpang	Baharu	Tiada	Tiada	5 Tahun	TB	TB	TB	Tiada						
----	--------------------------	--	-------	-------------------------------------	--	---	--------	-------	-------	---------	----	----	----	-------	--	--	--	--	--	--